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Honden- en kattenhandel  -  Controle  -  Ongeoorloofde reclame

Uit de casuïstiek blijkt dat op de website van sommige honden- en kattenkwekers 
advertenties staan over de verkoop van pups en kittens. Het gaat over een heel aantal 
advertenties met foto’s, waarbij melding wordt gemaakt van kortingen. Opmerkelijk is 
dat het erkenningsnummer van de verkoper niet kenbaar wordt gemaakt op de website, 
waardoor het niet meteen mogelijk is om na te gaan of de betrokken fokker al dan niet 
over een dergelijk nummer beschikt.

Nochtans is het volgens artikel 11bis van de wet van 14 augustus 1986 betreffende de 
bescherming en het welzijn der dieren “verboden reclame te maken, daarin begrepen het 
plaatsen van advertenties, met het oog op het verhandelen van diersoorten die niet 
voorkomen in de lijst aangelegd in toepassing van artikel 3bis, § 1. De verbodsbepaling 
van het eerste lid betreft eveneens honden en katten, tenzij het gaat om advertenties in 
vaktijdschriften of wanneer de reclame wordt gemaakt door personen die een erkende 
instelling bezitten als bedoeld in artikel 5.”

1. Hoeveel controles van handelskwekerijen en professionele kwekerijen die enkel eigen 
kweek verkopen, werden de afgelopen drie jaar jaarlijks verricht:
- op papier voor de aflevering van een voorlopige erkenning;
- ter plaatse?

2. Hoeveel controles werden de afgelopen drie jaar jaarlijks verricht bij particulieren die 
occasioneel kweken met hun hond(en) of kat(ten)?

3. a) Hoeveel klachten werden de afgelopen drie jaar jaarlijks ingediend tegen 
onwettelijke reclame voor pups en kittens door handelskwekerijen en 
professionele kwekerijen die enkel eigen kweek verkopen?

b) Hoeveel van die klachten werden effectief gecontroleerd?

c) Hoeveel van die controles wezen uit dat de betrokken kweker-handelaar in 
overtreding was?

d) Hoeveel overtreders kregen een: 
- waarschuwing;
- andere sanctie?



4. Gaat de inspectie ook zelf via het internet na of er ongeoorloofde reclamepraktijken 
plaatsvinden? Zo ja, hoeveel van dit soort overtredingen werden de afgelopen drie 
jaar jaarlijks vastgesteld?

5. a) Wat is de stand van zaken van het controlebeleidsplan dat wordt opgesteld door 
de administratie?

b) Wanneer wil de minister dit plan klaar hebben en laten implementeren?



BEN WEYTS
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, OPENBARE WERKEN, VLAAMSE RAND, TOERISME EN DIERENWELZIJN

ANTWOORD 
op vraag nr. 540 van 22 januari 2015
van GWENNY DE VROE

1. De voorbije drie jaar werden volgende aantallen professionele en handelskwekerijen 
gecontroleerd :
a. Op papier voor aflevering van een voorlopige erkenning :

2012: 12 professionele kwekers en 5 kweker-handelaars
2013: 0
2014: 7 professionele kwekers

b. Ter plaatse :
2012: 20 professionele kwekers en 33 kweker-handelaars
2013: 18 professionele kwekers en 37 kweker-handelaars
2014: 20 professionele kwekers en 35 kweker-handelaars

2. De databank van controles laat niet toe om bij niet-erkenningsplichtige honden- en 
kattenhouders het onderscheid te maken tussen diegenen die kweken en diegenen 
die niet kweken.

3. De databank van klachten en controles laat niet toe om te selecteren op basis van 
het type van de gemelde of vastgestelde overtreding. De Dienst Dierenwelzijn 
bevestigt echter dat klachten over onwettige reclame door handelskwekerijen en 
professionele kwekerijen slechts zelden voorkomen. Alle klachten van dit type 
werden gecontroleerd.

4. Met het oog op het vermijden van wanpraktijken werkt de Inspectiedienst 
Dierenwelzijn samen met de beheerders van de zoekertjessites. Maandelijks krijgen 
zij een bijgewerkte lijst van de erkende kwekers. Adverteerders die geen of een vals 
erkenningsnummer vermelden, worden geweigerd of het zoekertje wordt verwijderd 
door de beheerder van de site. De Inspectiedienst controleert de advertenties op het 
internet in geval van gerichte controles of van klachten.

5. Momenteel werkt de Inspectiedienst nog op dezelfde manier als voor 1 juli 2014. De 
nieuwe start ten gevolge van de regionalisering biedt echter een uitgelezen kans om 
de werking van deze Dienst aan een grondige evaluatie te onderwerpen en bij te 
sturen waar nodig zodat hij kan evolueren naar een meer efficiënt en proactief 
controleapparaat. Dit proces zal uiteraard enige tijd in beslag nemen. Pas nadien kan 
een degelijk controlebeleidsplan opgesteld worden. Tegen eind juni verwacht ik een 
eerste visie op de werking van de Dienst en de nodige bijsturingen.


